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ZÁPISNICA 

zo  

7. zasadnutia  

KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE CIEĽ 4 POLITIKY SÚDRŽNOSTI 

Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa vykonávajúca Európsky pilier sociálnych práv 

 

Dátum a čas konania 7. februára 2024/ 9:00 h 

Miesto konania Hotel SOREA REGIA, Kráľovské údolie 6, Bratislava 

Predsedajúci Viliam Michalovič 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Uznesenie č. 1,2/2024 

 

 

1.  Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu 
zasadnutia a voľba overovateľa 

 
Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) otvoril 7. zasadnutie Komisie pri MV pre Cieľ 4 politiky súdržnosti 

(ďalej len „komisia pre cieľ 4“ alebo „komisia“) a privítal všetkých členov a hostí.   

Andrej MIKYŠKA (zástupca EK) poďakoval za privítanie a ocenil zaradenie informácie ohľadne 

finančných nástrojov a sociálneho bývania do programu. Za DG REGIO by uvítali pravidelnú informáciu 

o implementácii národných projektov.  

 

Informácia o uznášaniaschopnosti komisie: 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) overil uznášaniaschopnosť, skonštatoval že z 38 členov je prítomných 

29 členov s hlasovacím právom, čím bola splnená podmienka uznášaniaschopnosti1. Zoznam 

účastníkov zasadnutia tvorí Prílohu č. 2 k zápisnici.   

Schválenie programu zasadnutia: 

Predsedajúci predstavil program zasadnutia. Návrh programu zasadnutia komisie bol členom zaslaný 

elektronicky 24. januára 2024 spolu s pozvánkou a dokumentmi, ktoré sú predmetom diskusie 

a schvaľovania na 7. zasadnutí komisie pre cieľ 4. 

Priebeh hlasovania: Za program zasadnutia hlasovalo 29 prítomných členov. ZA: 29 členov, Proti: 0 

členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Komisia pre cieľ 4 schválila Program zasadnutia. Schválený program zasadnutia 

tvorí Prílohu č. 1 k zápisnici. 

                                                           
1 Počet členov s hlasovacím právom sa počas zasadnutia menil. Celkovo bolo prítomných 34 členov. 
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Schválenie overovateľa zápisnice: 

Predsedajúci za overovateľku zápisnice navrhol pani Dagmar Litterová (MPSVR SR) 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 29 prítomných členov: ZA: 28 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Za overovateľku zápisnice bola schválená p. Dagmar Litterová. 

 

2. Zámer národného projektu – diskusia a schvaľovanie 

 

2.1 zámer národného projektu „Obnova národných kultúrnych pamiatok vo vlastníctve štátu“ 

Lukáš MACHALA (MK SR) informoval, že MK SR sa rozhodlo pristúpiť k racionalizácii projektu úpravou 

rozsahu a znížením alokácie. V projekte bude zatiaľ podporených 13 národných kultúrnych pamiatok 

a v zásobníku sa nachádza ďalších 11 národných kultúrnych pamiatok. Suma, o ktorú bola znížená 

alokácia by mohla byť vyčerpaná na ďalšie intervencie týkajúce sa kultúrnej infraštruktúry v regiónoch.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) predstavila zámer NP „Obnova národných kultúrnych pamiatok vo 

vlastníctve štátu“ v zmysle prezentácie. Informovala členov komisie so spôsobom zapracovania 

pripomienok. Požiadala MPSVR SR o zoznam sociálnych podnikov, ktoré by spadali do možnej 

spolupráce, ktoré majú stavebnú činnosť alebo remeselnú činnosť.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) skonštatoval, že aktuálny prístup k projektu je veľmi rozumný 

a potvrdil, že MK SR dodajú požadované informácie k zoznamu sociálnych podnikov.   

Diskusia 

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) doplnila, že zoznam k sociálnym podnikom je zverejnený na stránke 

MPSVR SR a  pravidelne aktualizovaný.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) uviedla, že daný zoznam sociálnych podnikov chcú uviesť v príručke pre 

užívateľov pre zjednodušenie procesu. Zo zoznamu si vyfiltrujú relevantné sociálne podniky pre daný 

projekt.  

Eva WENIGOVÁ (zástupca EK) požiadala o vysvetlenie mechanizmu zásobníka národných projektov. 

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) vysvetlila, že k využitiu zásobníka sa pristúpi hneď ako sa zazmluvnia 

užívatelia v rámci 1. kola vyhlásenej výzvy a nedôjde k zazmluvneniu celej alokácie na výzve. 

Nezazmluvnená alokácia bude v rámci 2.kola výzvy k dispozícii na zapojenie ďalších národných 

kultúrnych pamiatok a/alebo ďalších oprávnených užívateľov do realizácie NP,  pričom dôraz bude 

kladený na štádium pripravenosti, aby neboli blokované finančné zdroje.  Národné kultúrne pamiatky, 

ktoré sú zatiaľ v zásobníku  riešia prípadné potreby na svoju obnovu štandardným spôsobom z iných 

zdrojov.    

Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) položil otázku, či suma 157,9 mil. EUR sú celkové oprávnené výdavky alebo ide 

o EÚ zdroje. 

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) odpovedala, že ide o celkové oprávnené výdavky.  

Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) apeloval na racionalizáciu projektu k nižšej sume, priestor na to vidí od 

schválenia na komisii do jeho predloženia. 
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Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) dodala, že zámer NP bol upravený na základe pripomienok MF SR a EÚ 

zdroje predstavujú sumu 134 mil. EUR.  

Katarína PAVLÍČKOVÁ (zástupca SK8) vyjadrila obavy, či sa dokáže zimplementovať celá alokácia aj 

napriek jej zníženiu. Zaujímala sa, ako bude využitý zostatok zdrojov, či bude presunutý do rád 

partnerstva a IÚI projekty a či sa rozhodnutie o spôsobe prerozdelenia ponechá na regiónoch.  

Jana MINAROVIČOVÁ (MK SR) odpovedala, že stav implementácie sa bude priebežne počas 

implementácie projektu monitorovať. V prípade zvyšnej alokácie prebiehajú rokovania.   

Lukáš MACHALA (MK SR) doplnil, že MK SR bude intenzívne spolupracovať s novovzniknutým 

Ministerstvom cestovného ruchu a športu SR, keďže národné kultúrne pamiatky, ktoré sú v zásobníku 

sú dôležité aj pre rozvoj cestovného ruchu.  

Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) doplnil, že o presunoch v prospech IÚI prebiehajú rokovania na úrovni 

ministrov. Uviedol, že sa uvažuje o racionalizácii Programu Slovensko a presunoch aj do iných oblastí 

ako IÚI.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) dal hlasovať o zámere NP: 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 členov. ZA: 25 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 6 členov.  

Výsledok hlasovania:  Zámer NP „Obnova národných kultúrnych pamiatok vo vlastníctve štátu“ bol 

schválený. 

 

3. Informácia o harmonograme plánovaných výziev a Road Map 

Veronika PAĽKOVÁ (MŠVVM SR) v zmysle harmonogramu plánovaných výziev na 1Q/2024 

informovala o pripravovaných NP a DOP projektoch za rezort MŠVVM SR, ktoré budú predmetom 

schvaľovania na ďalších zasadnutiach komisie.  

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) v zmysle harmonogramu plánovaných výziev na 1Q/2024 

informoval o pripravovaných NP a DOP projektoch za rezort MPSVR SR, ktoré budú predmetom 

schvaľovania na ďalších zasadnutiach komisie. 

Diskusia 

Andrej LASZ (APZD) sa spýtal, kto bude realizátorom projektového riešenia a hlavným partnerom NP 

„Individuálne vzdelávacie účty“. Ďalej sa zaujímal ako je zosúladený informačný nástoj s plánovanými 

obsahovými výzvami, pretože individuálne vzdelávacie účty by mali byť napĺňané zo strany EÚ fondov, 

zo strany samotného človeka a zamestnávateľa s cieľom podpory celoživotného vzdelania.   

Veronika PAĽKOVÁ (MŠVVM SR) odpovedala, že žiadateľom a prijímateľom projektu bude MŠVVaM 

SR. Otázka partnerského zapojenia bude predmetom nasledujúcich konzultácií. Náplň informačného 

systému a vzdelávania sa bude modifikovať tak, aby reflektovala všetky parametre, ktoré sú potrebné 

pre individuálne vzdelávacie účty, plánujú sa využívať interné kapacity. V priebehu 03/2024 budú 

k príprave zámeru NP zvolané okrúhle stoly. 

Andrej LASZ (APZD)  doplnil, že „individuálny vzdelávací účet“, je účet, na ktorom sú peniaze a ten 

softvér musí spĺňať skoro až bankové štandardy. Za zamestnávateľov sa vyjadril, že štandard softvéru 

by mal byť významne vysoký. 
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Darina KVÁLOVÁ (zástupca OS) upozornila na to, aby sa v rámci informačného systému od začiatku 

projektu myslelo na prístupnosť pre osoby zo zdravotným postihnutým.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) dodal, že z hľadiska horizontálnych princípov je to pravidlo, ktoré nie 

je možné obísť.   

Lukáš PACHTA (zástupca EK) pozitívne zhodnotil informáciu o plánovaných aktivitách NP v oblasti 

vzdelávania, čo považuje za dôležité aj z dôvodu nadväznosti na Plán obnovy a odolnosti. Zdôraznil 

dôležitosť kľúčových otázok desegregácie a inklúzie vo vzdelávaní, podotkol, že je potrebné dotiahnuť 

do konca chýbajúce kritérium v základnej podmienke o vzdelávaní. Ďalej zdôraznil, že Slovensko je 

jedna z krajín EÚ, ktorá má najrýchlejšie tempo v implementácií individuálnych vzdelávacích účtov. 

Ocenil priestor pre projekty, napríklad záruka pre mladých alebo starostlivosť o deti predškolského 

veku.  V súvislosti s konceptom potravinových bánk a darovaných potravín sa zaujímal v akom štádiu 

je legislatívne nastavenie a či nie je potrebné zmeniť text Programu Slovensku, aby aktivita bola možná. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) reagoval, že ohľadne systému distribúcie darovaných potravín 

prebehli prvé rokovania, ktoré budú zhmotnené do uceleného konceptu inovatívneho projektu, ktorý 

by mohol byť podporený z aktivity sociálne inovácie a experimenty. O nastavení sa bude ďalej 

intenzívne rokovať s partnermi v najbližších týždňoch.  

 

4. Informácia o činnosti Pracovnej skupiny pre oblasť pomoci pre deti a rodiny v núdzi 

Alena ALSCHER (zástupca OS) informovala členov komisie o činnosti pracovnej skupiny. V januári 2024 

sa uskutočnilo stretnutie na ktorom sa nastavil harmonogram aktivít na rok 2024. Pracovná skupina 

má plánované 2 tematické workshopy zamerané na koordináciu, medzirezortnú spoluprácu, synergiu 

a sieťovanie (20.2.2024) a na systematické hodnotenie/evaluáciu relevantných národných projektov 

(19.3.2024). Cieľom oboch workshopov je ukotviť kľúčové pozície z národných projektov na sieťovanie 

a koordináciu a v rámci evaluácie nastaviť jednotný systém, prípadne vytvorenie evaluačnej skupiny.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) potvrdil zmysluplné a pozitívne pôsobenie predmetnej skupiny. 

 

5. Informácia k aktuálnemu stavu prípravy finančných nástrojov (ERDF)  – SIH 
 

Miloš JEŠKO (SIH) v zmysle prezentácie informoval o stave prípravy finančných nástrojov,  o výhodách 

FN oproti grantom a jednoduchšom procese z pohľadu príjemcu. Doplnil, že zmluva o financovaní 

v Programe Slovensko bola s MPSVR SR podpísaná v decembri 2023. Z pridelenej alokácie na FN bude 

13,3 mil. EUR investovaných do projektu „Dostupný Domov“  a zostávajúca alokácia bude prerozdelená 

do FN nasledovne:  Alternatíva 1 – dva finančné nástroje (FLPG = 26,5 mil. EUR pre sociálne podnikanie, 

PRSL = 17,2 mil. EUR pre sociálne podnikanie a sociálne bývanie).  Alternatíva 2 – 1 veľký FN (PRSL = 

43,7 mil. EUR pre sociálne podnikanie a sociálne bývanie). Skonštatoval, že výsledná alternatíva bude 

definitívne stanovená po analýze dopytu. Stručne predstavil záručný nástroj na podporu sociálnej 

ekonomiky (FLPG) s predpokladom poskytovania prvých úverov v 4Q/2024. Ďalším nástrojom je úver 

s rozdelením portfóliového rizika na podporu SE a sociálneho bývania (PRSL) s predpokladom 

poskytovania prvých úverov v 1Q/2025. V rámci projektu Dostupný domov uviedol, že je potrebné do 

15.2.2024 doinvestovať 13,3 mil. EUR. Doplnil, že k 31.12.2023 Dostupný Domov vlastní 353 bytov a 

od svojho vzniku poskytla ubytovanie celkovo 515 osobám, aktuálne spolupracuje so 16 organizáciami 

poskytujúcimi sociálnu službu. 
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Diskusia 

Nina BEŇOVÁ (OS) zaujímala sa, či investícia 13,3 mil. EUR je súčasťou balíka 48 mil. EUR. Ďalej hovorila 

o skúsenostiach z praxe a základný problém vníma v tom, že do procesu vstupujú bankové inštitúcie 

a investori, ktorí chcú mať pokryté náklady alebo chcú, aby sa im investície vrátili naspäť. 

Skonštatovala, že výpočet nájomného na byt vychádza veľmi vysoko pre cieľovú skupinu projektu. 

Apelovala, aby relevantné subjekty, ktoré tvoria dôležitú súčasť celého poskytovania bývania boli 

súčasťou nastavovania celého mechanizmu. Vyzvala, aby boli začlenení do plánovania a požiadala 

o stretnutie na ktorom by mali možnosť prezentovať skúsenosti z praxe a vyjadriť, čo je potrebné zo 

strany MNO, ktoré by mohli byť potencionálnym sociálnym podnikom bývania.   

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) upresnil, že  prezentácia sa týkala investícií do sociálnej ekonomiky. 

Cez finančné nástroje sú financované overené produkty, ktoré môžu poskytovať iba banky.  Na sociálne 

podniky bývania je rezervovaná alokácia a k téme sa budú organizovať partnerské stretnutia a debaty. 

Miloš JEŠKO (SIH) doplnil, že cieľové skupiny sú rôzne a povaha finančného nástroja je o tom, aby 

nejaká forma návratnosti fungovala a bola z dlhodobého pohľadu udržateľná.  

Andrej MIKYŠKA (zástupca EK) ocenil projekt Dostupný domov, ktorý je z pohľadu EK prospešný a 

požiadal a upresnenie alokácie.  

Miloš JEŠKO (SIH) upresnil, že na Dostupný domov bolo pôvodne alokovaných cca 27 mil. EUR z toho 

13 mil. EUR má kryť záväzok, ktorý pochádza z minulosti a 13 mil. EUR by malo byť navyše. Je tu potreba 

na spustenie finančného nástroja cez banky a za pomoci ministerstva bude doplnená zvyšná časť (13 

mil. EUR) do alokácie v priebehu roka 2025. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že alokácia v rámci PO 6 OP ĽZ bola urobená v rámci starého 

obdobia. Ďalšie debaty prebiehali v zastúpení Európskej komisie na Slovensku, svojpomocná výstavba 

bytov a poskytovania úverov na svojpomocnú výstavbu bytu sú ďalšie produkty, ktorý majú byť 

poskytované cez banky a v neskorších fázach sa bude diskutovať o tom, ako budú tie investície 

doplnené.  

Nina BEŇOVÁ (OS) zopakovala výzvu na stretnutie k nastaveniu podmienok v rámci projektu Dostupný 

domov.  

6. Informácia k výzvam pre integrované územné investície (IÚI) 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie informoval o výzvach pre integrované 

územné investície (ďalej len „IÚI“). Povedal, že prebieha komunikácia s RO, na jednotlivých radách 

partnerstva v rámci samosprávnych krajov a kooperačných radách pre územia miestneho rozvoja. 

Finalizujú sa podmienky poskytnutia príspevku, tak aby terén dokázal pripraviť kvalitné projektové 

zámery. Doplnil, že v rámci procesu integrovano-územných investícií nebude  odborné hodnotenie. 

Ďalej informoval o plánovaných výzvach pre IÚI, konkrétne  špecifický cieľ RSO 4.1 Zvyšovanie účinnosti 

a inkluzívnosti trhov práce a prístupu ku kvalitnému zamestnaniu rozvíjaním sociálnej infraštruktúry 

a podporou sociálneho hospodárstva; špecifický cieľ RSO 4.3 Podpora sociálno-ekonomického 

začlenenia marginalizovaných komunít, domácností s nízkym príjmom a znevýhodnených skupín 

vrátane osôb s osobitnými potrebami prostredníctvom integrovaných akcií vrátane bývania 

a sociálnych služieb; a špecifický cieľ RSO 4.5. Zabezpečenie rovného prístupu k zdravotnej 

starostlivosti a zvýšenie odolnosti systémov zdravotnej starostlivosti vrátane primárnej starostlivosti a 

podpory prechodu z inštitucionálnej starostlivosti na rodinnú a komunitnú starostlivosť. 
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Diskusia 

Anna HRIŇOVÁ (zástupca SK8) požiadala o usmernenie, prípadne nastavenie schémy štátnej pomoci 

hlavne pri sociálnych zariadeniach, problém nastáva pri už zverejnených výzvach Slovenskej inovačnej 

energetickej agentúry, kde na základe stanoviska Protimonopolného úradu nie sú tieto zariadenia 

oprávnené na podporu.  V rámci výzvy pre RSO 4.5 požiadala, aby bola výzva doplnková a nečakala na 

ukončenie/vyčerpanie Plánu obnovy a odolnosti. Vzhľadom na stanovené termíny v POO dodala, že 

majú pripravené DSS-ky, ale nestihnú ich do 4/2026 ukončiť a zaregistrovať do siete.  

Jana ČERVENÁKOVÁ (ÚMS) požiadala o záväzný harmonogram plánovaných výziev a apelovala na 

potrebu synchronizácie s Plánom obnovy a odolnosti.    

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že Komisia pre cieľ 4 pravidelne zaraďuje harmonogram 

výziev do programu, aby členovia mali informáciu o rozpracovanosti zámerov. SO MPSVR SR vo vzťahu 

k RO MIRRI SR avizovalo ambíciu na vyhlásenie výzvy do pol roka. K štátnej pomoci  povedal, že vecne 

zodpovední kolegovia už majú pripravené stanoviská. K POO uviedol, že je tu jasná deliaca línia, 

dostupný zásobník obsahuje približne 1400 projektov cez POO o ktorých je možné debatovať s každou 

radou  partnerstva a dohodnúť sa, ktoré zámery budú podporené cez POO a ktoré cez IÚI.  

Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) doplnil, že harmonogram výziev vrátane jeho záväznosti bude jedným z 

kľúčových bodov na najbližšom monitorovacom výbore. Skonštatoval, že na Programe Slovensko je 

oproti harmonogramu výziev meškanie približne v sume 2 mld. EUR. a na najbližšej eurofondovej vláde 

zvážia záväzný termín pre výzvy integrovanej územnej stratégii do konca 2Q/2024.   

Matúš KRNČOK (BSK) povedal, že za SK 8  žiadali,  aby v rámci alokácie IÚI mali rozhodovaciu právomoc 

práve v rámci špecifického cieľa RSO 4.5, ktoré sa týka zariadení komunity služieb a naopak aktuálne 

nemajú alokáciu v špecifickom cieli RSO 4.3 v rámci krízových zariadení IÚI.  

Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) skonštatoval, že vo výzvach sa zatiaľ nachádza 20% alokácie, čo predstavuje 

cca 2,5 mld. EUR. RO sa rozhodol vyhlásiť výzvy aj napriek nedoriešenej otázke štátnej pomoci. Za 

najudržateľnejšie riešenie považuje ponechať vyhlásené výzvy dobehnúť a pri revízii programu budú 

navýšené opatrenia po ktorých bude najväčší dopyt. Doplnil, že v určitom roku budú vyhlásené 

dodatočné výzvy na opatrenia, kde je veľký záujem s navýšenou alokáciou, tak sa pomôže 

potencionálnym prijímateľom, ktorí sú pripravení.  

Matúš DROTÁR (MIRRI SR)  navrhol požiadavku SK 8 riešiť na bilaterálnom stretnutí. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) skonštatoval, že členovia komisie budú priebežne informovaní 

o pokroku a záležitosti ohľadne alokácií budú doriešené na stretnutí. 

7. Informácia o príprave výziev v priorite Sociálne inovácie a experimenty 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie informoval o príprave výziev v priorite 

Sociálne inovácie a experimenty. Uviedol, že do priority vstupuje MPSVR SR a MŠVVaM SR, bol 

vytvorený poradný výbor pre sociálne inovácie, ktorý pozostáva zo 16 členov, 60 zástupcov z oblasti 

neziskového sektora, akademického a podnikateľského sektora a zo zástupcov jednotlivých kľúčových 

rezortov. Úlohou poradného orgánu bude identifikovať prvotných aktérov sociálnych inovácií, 

identifikovať nové nástroje na účinnú spoluprácu pri príprave výziev, definovať tieto nástroje a 

identifikovať synergické účinky podporených projektov v rámci priority ale primárne aj s ostatnými 

národnými projektami a dopytovými výzvami, ktoré sa už nachádzajú v teréne naprieč všetkými 
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prioritami cieľa politiky 4. Plánované sú 4 výzvy na dopytovo orientované projekty a 1 výzva na národný 

projekt. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) skonštatoval, že členovia vzali informáciu na vedomie. Do diskusie sa 

neprihlásil žiaden člen. 

8. Rôzne 

 informácia o zmene v národnom projekte Ľudia a hrady - krok k sociálnej ekonomike 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) informoval o zmene v NP Ľudia a hrady - krok k sociálnej 

ekonomike, ktorý bol predmetom schvaľovania na zasadnutí komisie dňa 14.12.2023. NP bol  upravený 

z dôvodu identifikácie potreby zmeny paušálnej sadzby. V zmysle nariadenia nie je možné pre 

intervenčné nastavenie NP použiť paušálnu sadzbu 956 na pokrytie zostávajúcich oprávnených 

výdavkov projektu podľa článku 56 NSU (40%), ale paušálnu sadzbu 915 na nepriame výdavky podľa 

článku 54 písm. b) NSU (15%).  Uvedená zmena mala mierny dopad na celkový rozpočet NP na úrovni 

12 541 574 EUR a zároveň to znamená doplnenie skupiny výdavkov 521 pre žiadateľa NP. Zmena 

umožnila navýšiť aj počet personálnych kapacít, ktoré budú obnovovať torzálne národné kultúrne 

pamiatky, celkovo bude podporených 460 pomáhajúcich pracovníkov. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) skonštatoval, že sa nejedná o zmenu zásadného charakteru, a preto 

nie je potrebné hlasovanie. 

Diskusia 

Eva BALAŽOVIČOVÁ (ZMOS) spýtala sa na finálny počet hradov a zámkov, ktoré budú podporené. 

ZMOS žiadal navýšenie podpory hradov a zámkov z pôvodných 25 na 30. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že finálny počet bude výsledkom dohody s MK SR, ktoré 

je spolupracujúcim subjektom. Skonštatoval, že dôležitý je počet celkových pozícii, ktoré budú 

podporené pri jednotlivých pamiatkach.  

Zuzana KOCHÁNKOVÁ (MK SR) povedala, že prebehli rokovania medzi MPSVR SR a MK SR k scenáru 

najspravodlivejšieho a najvhodnejšieho výberu projektov. Spôsob výberu je stále v príprave, na MPSVR 

SR boli postúpené kritériá, ktoré MK SR považuje za dôležité.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že prijímateľ ÚPSVR zverejní na svojom webovom sídle 

informácie o spôsobe zapojenia subjektov. Avizované počty z pohľadu rámca, ktorý je schválený sú 

realistické. 

Jana ČERVENÁKOVÁ (ÚMS) spýtala sa na stav výzvy na opatrovateľskú službu, ktorej príjemcom má 

byť ÚPSVR.   

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že minister práce, sociálnych vecí a rodiny bude 

o predmetnej výzve informovať na tlačovej besede. Na webovom sídle ÚPSVR by mali byť zverejnené 

informácie o možnosti zapojenia sa subjektov do tejto aktivity.  

Jana ČERVENÁKOVÁ (ÚMS) požiadala o revíziu/úpravu výzvy Housing - led prístupu, nakoľko je 

samospráva veľmi obmedzená ako potenciálny žiadateľ a súčasne nie je možné z projektu podporiť 

mestské a obecné nájomné byty. Dodala, že zmenu výzvy budú  žiadať aj  oficiálnou cestou a zároveň 

požiadala aspoň o individuálnu konzultáciu. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že sa môžu dohodnúť na bilaterálnom stretnutí. 
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Nina BEŇOVÁ (OS) upozornila na implementáciu NP TSP, v rámci ktorého organizácie podpísali 

pokračujúce projekty a zatiaľ nemali refundované finančné prostriedky. K téme sociálneho bývania sa 

zaujímala, či sa uvažuje ešte o nejakom finančnom balíku a akým spôsobom sa bude investovať. 

Požiadala o pravidelné zaradenie informácie o pokroku implementácie všetkých prebiehajúcich NP 

(nielen NP TSP) do programu rokovaní Komisie pre cieľ 4. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) povedal, že informácia o pokroku projektov z hľadiska problémov 

bude zaradená do najbližšieho zasadnutia komisie. K implementácií Programu Slovensko a k 

sociálnemu bývaniu dodal, že otvorenie všetkých kľúčových tém je v plánované v priebehu roka 2024 

aspoň na úrovni partnerských debát.  

Anna HRIŇOVÁ (zástupca SK8) spýtala sa na stav vyhlasovania výziev pre IÚI  a prehodnotenie výšky 

alokácie, ktorú je potrebné vyčerpať. Ďalej sa spýtala na vyhlásenie výzvy z opatrenia 4.2 na základné 

a stredné školy, ktorá by mala byť podľa informácií rozdelená na 2 výzvy. Združenie SK 8 a Rady 

partnerstva to vnímajú ako zásah do ich kompetencií. Zároveň upozornila, že v prípade rozdelenia 

výzvy, regióny  v rámci iniciatívy Catching up-regions nebudú schopné v tomto programovom období 

realizovať tieto projekty.  

Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) skonštatoval, že prehodnocovaniu alokácií sa  Program Slovensko nevyhne ani 

pri IÚI, aktualizované bude aj energetické usmernenie. Viac informácií k IÚI bude odprezentovaných 

na monitorovacom výbore.  

 Stav implementácie Programu Slovensko  2021-2027 

Ján RIDZOŇ (MIRRI SR) informoval o stave implementácie P SK k 2.2.2024. Výzvy sa nachádzajú na 

úrovni 20,16% z alokácie, čo predstavuje približne 2,5 mld. EUR. Kontrahovanie je na úrovni 6,45% 

z alokácie, t.j. približne 812,755 mil. EUR. Vyzdvihol politický cieľ 4 a Fond spravodlivej transformácie, 

ktoré majú najvyššie % z alokácie vo výzvach. Doplnil, že oproti harmonogramu výziev má P SK 

v implementácii meškanie približne na úrovni 2 mld. EUR a toto meškanie je potrebné dobehnúť. 

Adriana ČERVEŇOVÁ (MIRRI SR) upresnila, že výzva, ktorá sa týkala základných škôl bola zrušená a o 

rozdelení alokácie zatiaľ nie je rozhodnuté. Momentálne sú v regiónoch na pripomienkovaní 

podmienky poskytnutia príspevku a plánuje sa realizácia okrúhlych stolov s relevantnými partnermi. 

Uviedla, že RO je otvorený diskusii o prerozdelení alokácií a výzva nebude vyhlásená, pokiaľ nebude 

jednotný postoj zainteresovaných strán. Doplnila, že RO MIRRI je  pripravený vyhlásiť výzvu na základné 

školy a pri výzve na stredné školy sú ešte potrebné diskusie s MŠVVaM SR k otvoreným otázkam.  

Lukáš PACHTA (zástupca EK) ocenil tempo cieľa politiky 4 a vyzval, aby sa do budúcna pridalo aj v 

ďalších oblastiach. Zaujímal sa o spustenie iniciatívy ALMA a do akej miery je Slovensko súčasťou 

Community of practice v sociálnych inováciách, ktoré manažuje agentúra v Litve (European social fund 

agency). Členov komisie informoval, že táto agentúra pravidelne zverejňuje rôzne výzvy v oblasti 

sociálnych inovácií. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že iniciatíva ALMA je naplánovaná, intenzívne sa na nej 

pracuje a debaty s partnermi by mali prebehnúť do 6/2024. Čo sa týka Community of practise 

v sociálnych inováciách povedal, že Slovensko sa relatívne aktívne zapája do diskusií, členom komisie 

je možné poskytnúť informácie o centralizovaných výzvach. Doplnil, že MPSVR SR  je zapojené do výzvy 

v rámci podpory infraštruktúry pre rozvoj sociálnych inovácií a je členom medzinárodného konzorcia, 

ktoré rozpracúva tematicky možné spolupráce v oblasti sociálnych inovácií. Členovia komisie budú o 

projekte informovaní priebežne v momente, keď sa dostane do určitého štádia implementácie. 
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Nina BEŇOVÁ (OS) vyjadrila sa k výzve Housing-led prístup a skonštatovala, že mestské byty nemôžu 

byť podporené, pretože podmienky sú rovnaké pre všetkých, ktorí sa môžu do výzvy zapojiť (MNO, 

mestá a obce). Cieľom výzvy je zabezpečenie inovatívneho nástroja – dostupné bývanie pre 

najzraniteľnejšie cieľové skupiny.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) problematiku sociálneho nájomného bývania navrhol rozdebatovať 

na bilaterálnom rokovaní.  

9. Záver 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) informoval členov komisie o termínoch ďalších plánovaných 

zasadnutí v roku 2024 (25.4.; 20.6.; 3.10.; 5.12.) a následne poďakoval za prínosnú diskusiu a účasť na 

zasadnutí komisie. 
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